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Исследованы кинетика роста и оптические свойства алмазоподобных углеродных (DLC) 

покрытий при разложении ацетилена в низкотемпературной высокоплотной плазме индукционного 

разряда. Установлено, что основными факторами, влияющими на скорость осаждения и оптические 

свойства наноструктурированных алмазоподобных покрытий в высокоплотной плазме  

индукционного разряда, являются: тип прекурсоров, качество исходной подложки, общее давление 

газовой смеси, парциальное давление каждого из прекурсоров и величина подводимой к разряду 

ВЧ-мощности. 
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Growth kinetics and optical properties of diamond-like carbon (DLC) coatings in the decomposition of 

acetylene in a low-temperature high-density plasma of an induction discharge have been studied. It has 

been established that the main factors influencing deposition rate and optical properties of nanostructured 

diamond-like coatings in high-density plasma of induction discharge are the type of precursors, the quality 

of the initial substrate, the total pressure of the gas mixture, the partial pressure of each of the precursors, 

and the amount of RF power supplied to the discharge. 
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